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   " עקב "   רשת פ שבת  
 מאיר: - מדריך הפרשה לחופש הגדול / סיון רהב 

בחופשה.  את נאום הפרידה של משה רבנו אנחנו קוראים בשיא החום והקיץ, כשמיליוני ילדים נמצאים 
 פרשת השבוע, פרשת "עקב", מציעה כמה עקרונות זהב לחיים, שמתאימים מאוד לחופש הגדול: 

הכול זמין היום, יותר מאי פעם. כל הטוב וכל הרע. לא כל הזבל צריך להיכנס   -• וְלֹא תָבִיא תוֹעֵבָה אֶל בֵיתֶךָ 
 קח ולומר ״לא״. לנו לסלון, למכשיר וגם ללב. כמה קשה וכמה הכרחי לדעת לסנן, לפ

אלפי שנים   -' אֱלֹוקיךָ מְבִיאֲךָ אֶל אֶרֶץ טוֹבָה... אֶרֶץ חִטָה וּשְעֹרָה וְגֶפֶן וּתְאֵנָה וְרִמּוֹן אֶרֶץ זֵית שֶמֶן וּדְבָש  ד• כִי 
יהודים קראו בתורה את הפסוקים האלה וראו מהחלון את תימן או רוסיה. הם יכלו רק לדמיין. בחופש יש לנו  

 נות לטייל ולהכיר מקרוב את הארץ הטובה הזו. הזדמ
ט יָתוֹם וְאַלְמָנָה, וְאֹהֵב גֵר לָתֶת לוֹ לֶחֶם וְשִמְלָה  כך הפרשה מתארת את אלוקים, הדואג לחלש  -• עֹשֶה מִשְפַּ

 ה. ולנזקק, ומבקשת שנלך בדרכיו. בחופש יש אינספור אפיקים לחסד, צדקה, עזרה והתנדבות, גם בתוך הבית פנימ 
הפרשה מתארת רגעי פיוס: אחרי חטא העגל ושבירת לוחות הברית,  -• פְסָל לְךָ שְנֵי לוּחֹת אֲבָנִים כָרִאשֹנִים 

אלוקים נותן למשה את הלוחות השניים. פרשנינו לומדים מהסיפור הזה על חשיבות הסליחה והכפרה, על  
חה. לא משנה כמה רבנו וכמה כעסנו, תמיד  היכולת למחול ולהשלים. אנחנו בתקופה דחוסה, צפופה ומתו

 אפשר לסלוח, ולהתחיל מחדש.
 חופשה נעימה. 

 נר זיכרון 

 

 כ"ה אב תשמ"ז  - ז"ל  הראל גודל
 

 כ"ה אב תשס"ב  -ז"ל  אליעזר )שטיפ( בן יהושע
 

 כ"ט אב תשנ"ח  - ז"ל   שלמה שטיין 
 
 

 
 

 
 

 שהשמחה במעונם 
 טוב  - מזל 

 

 אביה.עם ורד ו  טל של  בתם ,ולכל משפחה לנישואי הנכדה, חנה לחוה ויהודה ורקר
 
 

 
 
 

 #   2580וג מקוצר  חי   - מטלפון ביתי נייח    )מתוך הקיבוץ(   - שר"פ    מוקד 
 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל.   073-2341234או לטל' 

 
 
 
 

     שבת    זמני                
 18:48       הדלקת נרות 

 

 19:08      מנחה וקבלת שבת   

 

 19:56        השבת צאת 
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 פינת ההלכה
 כשרה בכל העולם..." ]לא[ "קולה 

 
 מנצלים את הימים לנופש בחו"ל.  ,מאות אלפי ישראלים ,בכל שנה בחופשת הקיץ

 בשורות הבאות נבקש לעסוק בכשרות המשקאות השונים בחו"ל.
 

טעמים( )ללא  צורך   - מים  לסננם אין  ויש  במים,  תולעים  של  חשש  ישנו  שלישי  עולם  במדינות  בהכשר. 
באמצעות בד צפוף לפני השימוש. במדינות מפותחות הדבר אינו מצוי מלבד בעיר ניו יורק שגם בה יש 

 .להקפיד על סינון המים
 

ללא  כל המשקאות הקלים טעונים כשרות. אפשר להשתמש    -על אף שמועות רבות בנושא   - משקאות קלים
יש לבדוק   water, CO2) ללא טעמים, המכילה רק מים ופחמן דו חמצני  'סודה'במשקאות הבאים:    כשרות

   .של המותג קוקה קולה )גם מסוג דיאט וזירו( ו'ספרייט' ,זאת ברשימת הרכיבים 

ש קולרבים סבורים  המשקה  ה  קוקה  רכיבי  כך, מן הסתם  כל  כשר בכל העולם משום שאם המתכון מוקפד 
שאר   שגם  מסתבר  מהבקבוקים  חלק  על  הכשר  נותנות  הכשרות  מערכות  ואם  הבקבוקים,  בכל  אחידים 

במפעלי הייצור של קוקה קולה   איננה נכונה.בשיחה עם נותני הכשרות מתברר שהנחה זו  .הבקבוקים כשרים
)כל ששה שבועות בערך(, ובשאר הזמן היא ישנה מחלקה כשרה   שפועלת רק כשיש צורך בתמצית כשרה 

ונעולה אינן   .מושבתת  בה  המיוצרות  התמציות  ולכן  הכשרים,  במפעלים  הצורך  לפי  רק  מייצרת  המחלקה 
חומרי הגלם במחלקה זו אינם זהים לחומרי הגלם בשאר   !מגיעות כלל למפעלים שאינם תחת השגחת כשרות

הייצ מכך  קווי  יותר  הם    –ור.  אותה  מפעילים  הכשרות  שמפקחי  פעם  ובכל  דינמיות,  ישנה  זו  במחלקה  גם 
אך איך זה יתכן? והלא הטעם של קוקה קולה    .מקבלים הוראות שונות ביחס לחומרים המאושרים בייצור זה

חומרי הגלם  אינו שונה ברחבי העולם? התשובה היא שחומרי הגלם עצמם אכן אינם משתנים, אך מקורות  
  .משתנים בהחלט

רכיבי הבירה הבסיסיים )לתת, מים כשות ושמרים( כשרים גם ללא כשרות, ולכן בירה  – בירה ללא תוספות
נוספים מלבד   רכיבים  לא מופיעים  לוודא שברכיבי המוצר  יש  כשרה בכל העולם.  אלו  רכיבים  שמכילה רק 

 . Malt, water, hops, yeast, barley malt, brewer's yeast :אלו
בבירה המיוצרת על ידי חברות קטנות )בוטיק( מוסיפים לעיתים תוספות שונות בלא לסמן זאת על גבי המוצר.  

מוכריםלכן   ממותגים  בבירה  רק  להשתמש  קורונה  יש  טובורג,  קלסברג,  היינקן,   .כגון: 
 ה. בבירה שתאריך ייצורה מחודש כסלו יש חשש לאיסור 'חדש' עד לחג הפסח באותה שנ

   
חריפים אלפי מותגים שונים.  – משקאות  ולהם מאות או  חריפים,  ישנם עשרות סוגים של משקאות  בעולם 

במשקאות אלו ישנם חששות כשרות רבים, כגון: אלכוהול על בסיס יין, חומרי טעם וריח, צבעי מאכל, תערובות 
בלא כשרות, ישנן שמועות רבות חלביות ועוד. אף שישנם מספר מצומצם של משקאות שמוכרים ככשרים גם 

ויש אף הסבורים שכל המשקאות החריפים בעולם כשרים זה,  חשוב לדעת שלפי .  שאינן מבוססות בתחום 
 ההלכה אסור לשתות משקאות חריפים בבית, בבר או במסעדה של גויים, גם כאשר הם כשרים!  

 
אם כך מסומן על המוצר, ולכן זו אינה פרי, גם    100%מיצים טבעיים לא תמיד מכילים רק   - מיצים טבעיים

ערובה לכך שהמיץ כשר. אך כאשר מדובר בדוכן מיצים שבהם סוחטים את הפרי מול עיני הלקוח, והלוקח  
שתייתו מותרת )אם מדובר במינים נגועים בחרקים, כמו תותים, יש לסנן    -מוודא שלא מוסיפים תוספות למיץ  

 ין ב'אתר כושרות'[ ]להרחבה יש לעי את המיץ לפני שתייתו(
 

  ."ולנזהר שלומים תן כמי נהר...", שבת שלום, מיכאל
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 קריאת תהילים ע"י נשים
 

:4517בשעה תתקיים    
 בבית מדרש  
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 איתמר חייקין /  לזכרו של שלמה שטיין 
 

 בה בקרתי בשלוחות, נזכרתי בשלמה שטיין ז"ל   בחודש יוני בשבת
 שהיה יושב שתי שורות לפנינו בבית הכנסת ]נולד בכ"ד ניסן תרפ"ט   

 במנהיים שבגרמניה ונפטר בכ"ט אב תשנ"ח בשלוחות[. 
 

 שלמה היה שייך לדור ניצולי שואה, שנמנו על מייסדי קיבוץ שלוחות 
 שבעמק.  

 ילדותם   את הם היו אנשי עמל פשוטים וצנועים, שסערה נוראה טרפה
 ונערותם. ולמרות הכל עלו לארץ ובגבורה דוממת ועיקשת,  

 שבו לבנות את חייהם, להקים משפחות וישובים ולהיאבק על תקומת  
 המדינה. הם גם שבו ונאחזו באמונת אבותיהם, בקיום תורה ומצוות.  

 

 כל קהילה דתית זקוקה ל"כלי קודש", אנשים המקדישים את זמן ומרצם  
 לצרכי הדת, שבלעדיהם ענייני הקודש של הציבור לא יתפקדו. 

 כזה היה שלמה.  
 

 א היה גבאי בית הכנסת שנים רבות. קולו הרם של שלמה היה זה  הו 
 שנתן את האות ל"אדון עולם" שבסוף תפלת ליל שבת או האות  

 להתחלת הזמירות בחדר האוכל המשותף בשבתות.  
 וכאשר שלמה היה עובר לפני התיבה בימים נוראים נדמה היה לי,  

    .ת בלהה ובהלה...שאני שומע בעדו קולות רחוקים ועצובים מאותם שנו 
 

שלמה עבר הכשרה כסופר סת"ם. מעת לעת היינו נותנים לו תפילין ומזוזות לבדיקה או היה  
 מתקן ספר תורה שנמצא בו פסול. 

 הוא גם הופקד על רכישת התפילין לילדי הבר מצווה. בזוג שנתן לי אני משתמש עד היום. 
 

שלמה היה זה שהכין אותי לקריאת פרשת בר מצווה שלי. היינו נפגשים אחרי התפילה בבית  
 הכנסת או בביתו ושלמה התאמץ בכל כוחו להעביר לי את ניגון הטעמים ודיוק הפסוקים.  

אני הייתי תלמיד קצר רוח וגרוע למדי, גם סבלתי מצרידות כרונית רצוני היחיד היה שיגמר כבר 
 הסיוט הזה... 

 

בדרך מקרה )או שלא( נודע לי על עוד סיפור על שלמה )מרשימה אותה פרסם זלמן רודמן  
 ב'שיחת השבוע' של חב"ד(, ששפך אור על דמותו כפי שהכרתיה בילדותי. 

  

"בליל הבדולח" של שנת תרצ"ט הוא ואביו אליעזר שטיין נכנסו לבית הכנסת העולה בלהבות  
יחו להציל ממנו ספר תורה ושתי מגילות אסתר. הם טמנו  בעיר מנהיים תוך סיכון חייהם, והצל

מסתור בביתם. לאחר שראו שכל יהודי העיר נשלחו למחנות והבינו שגם תורם יגיע אותם במקום 
את הספרים בידי שכן גוי הנאמן עליו, תמורת סכום כסף הגון. הוא הבטיח  החליט האב להפקיד  

חה משפחת שטיין מביתם לבית הסוהר חלקה  נלק   1943לשוב ולקחתם עם תום המלחמה. בשנת  
שלמה ואביו למחנה 'בוכנוולד'. הם שרדו את אותם שנתיים נוראות   נשלח למחנה 'רוונסבריק', 

שניהם למנהיים לבית השכן גוי. הרחוב כולו היה הרוס אבל הבית של הגוי  ובתום המלחמה חזרו
וציא את ספר התורה והמגילות לה נותר עומד על תילו. כאשר נכנסו לבית השכן, הוא מיהר 

ממקום מחבואם ומסר להם אותם והוסיף: "בכל פעם שאירעה הפצצה, הייתי בא לכאן ומחבק את 
  -עיניכם הרואות   -שלי  יריעות הקלף הקדושות. הבתים סביב נפגעו ואף נחרבו, ואילו הבית 

כך אני אסיר תודה   נשאר שלם. אין לי ספק כי זה בזכות היריעות הקדושות שהפקדתם בידיי. על
 לכם". ספר התורה והמגילות נמצאים עד היום בבית הכנסת של קיבוץ שלוחות.

 

ונדמה לי שאירוע מכונן זה מילדות, של הצלת ספר תורה מלהבות השריפה אותה הציתו  
הנאצים ימ"ש, הפכו אותו לשליח מצווה נאמן. מקפיד על תפילות וזמירות שבת, משתתף קבוע  

סופר סת"ם, חברא קדישא, שליח ציבור, ומלמד לקריאת בתורה לבר מצווה בשיעורי תורה, גבאי, 
                 כלל לא ידעו להעריך במה זכו.... לילדים שכמותי, ש 

 
 יהי זכרו ברוך.
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 צמ"ד 
 

( 10.5  ן)ב כרם   -  אלישיב וארבעת ילדיהם  , שרי -   מלמדאנו מקבלים בברכה את משפחת  
  . ( שנה  ןב )   אגםו( בגן גלבוע  4ארבל )בת    , ב'   כיתהב   (7.5  ןב )  רותם ',  ה בכיתה 

 

(. ולך ותורן ת ו )מאחורי משפח .להי אלישבע שבאשכול שהיה בעבר של  מתגוררתהמשפחה   
 

   .שרי מעצבת גרפית, מחפשת עבודה חדשה קרובה לבית
 

.  אלישיב עובד כמהנדס תעשיה וניהול באינבידיה ביקנעם  
 

. ששלוחות זה הבית שלכםתרגישו שמאחלים לכם קליטה טובה בתוכנו,   
 דני מ. בשם צמ"ד.                       

 

 
 
 

 ליגת קיץ ע"ש תומר רון ז"ל
 

 53:67שלוחות    - מולדת
 

 סיקור מתוך אתר מועדון גלבוע מעיינות 
 

   ניצחון שלישי ברציפות למולדת שמוכנה לקרב מול בית אלפא ברבע הגמר בשבת הקרובה.
 

 הקבוצה של איתן גולן עושה שלב בתי דירוג מושלם וחוזרת לבמה המרכזית אחרי שנת היעדרות.  
 

 השנה.   ומסיימת את דרכה בליגה  מנגד שלוחות שפתחה ברגל ימין את הליגה מפסידה 
 

 .  18:16יואב בר פתח את המשחק מושלם וסיפק רבע ראשון חלומי שהסתיים ביתרון קל למולדת  
 

 .  28:28ברבע השני המשחק המשיך להיות צמוד ובמחצית  
 

  .50:47של מולדת הוריד אותה ביתרון מזערי  שלישי מעט טוב יותר ה רבע  ב 
 

ן שלישי ברציפות ומקום ברבע ברבע האחרון עמית רון ויואב בר מצוין לקחו את מולדת לניצחו 
 הגמר. 

 

,  5-, יהודה לב6-, ליאור שרגא12-, אוריאל ברנשטיין 21-גילי בן זאב הרבו לקלוע לשלוחות:
 כ"א.  3מאור דיגורקר, יהל גלבוע ויונתן אלטמן 

 

שישי  תודה רבה לכל האוהדים שליוו ועודדו את הקבוצה באולמות העמק, במשחקים בצהריי 
 ובמוצ"ש.

 בשם הקבוצה.  -  עמית פורשר  בשנה הבאה!אי"ה  נתראה        
 
 
 
 

 דירות אירוח
 

לאור בקשות חברים ועל מנת להקל על אירוח בתקופת הקיץ והחגים, הוחלט לאפשר שימוש  
 (.  18.10.2022במבני 'קיץ בקיבוץ' לטובת אירוח, בנוסף לדירות הקיימות, עד לאחר חגי תשרי )

 

 ' באחריותי. 12מבנה 'פעוטון שושנה' באחריות ענבל גלעד ומבנה 'בית 
 

לאירוח בשבת, החיוב  ₪  100ו ₪ ללילה באמצע שבוע  50מחיר השימוש במבנים הללו הינו 
 דרך התקציב. לבקשת תאריך לאירוח יש לפנות אליי, מומלץ בהקדם האפשרי. 

 

 ת האירוח הינו באחריות המארח.  בהזדמנות זו אזכיר שהניקיון בסיום השימוש בדירו 
הדירות שופצו ונצבעו והוחלף מזגן לאחרונה והמארחים מתבקשים לשמור על תקינותן ונראותן  

 למען האורחים הבאים. 
 

אליאור ליס וחווה ורקר,  ,אני מודה בשם המארחים והאורחים המרוצים לאחראיות הדירות
 ינות הדירות ומענה זמין לכלל המארחים. בייחוד בתקופה עמוסה זו, על דאגתן לניקיון ותק

 

 שנזכה להרבות במצוות הכנסת אורחים, שולמית לוי.      
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   המרפאהמ 
 

   21-26.8 -שעות פתיחת המרפאה בשבוע  

 חגית ו.   - שבת שלום          
 

 
 
 

 
 

 
 

 ממשאבי אנוש 
 

 חגית פרלשטיין ביקשה לסיים תפקידה במכבסה וכאחראית ענף הבגד לאחר החגים.
 

 על שירות ואכפתיות לחברים לאורך שנים רבות. ו תודה לחגית על עבודה מסורה ונעימה 
 

 משרה.   30% כ -הן במכבסה והן בניהול ענף הבגדמחליפ/ה דרוש/ה 
 

 בעניין לצביקה או רננה. ניתן לפנות 
 רננה.   -בברכה 

     
    

 
 

 טפטופים מיו"ר הקיבוץ 
 

 -  השבוע אנחנו נפרדים משתי משפחות
 קשת ואריאל.  -אורה ואביחי ומשפחת סלע  -משפחת טובי 

 אנחנו מאחלים לשתי המשפחות הצלחה בהמשך הדרך. 
 

ששיקפו חמישה נושאים, שבאופן כי הוא דן בתוצאות הסקר לעדכן רוצה  צוות השיח הקהילתי 
 בולט היה עליהם ביקוש גדול יותר מאחרים:

 תקציב ומיסוי קהילה  •

 עסקי  -התחום הכלכלי  •

 קשר רב דורי  •

 התנהלות ארגונית  •

 דת ובית כנסת  •
הצוות מגבש את המלצותיו לגבי הנושאים שיטופלו בשלב הראשון והנושאים שיטופלו בשלב  

הנושאים, לרבות דגש על שיתוף מירבי של החברים, שקיפות ובקרה  השני והאופן שבו יטופלו  
 על התהליכים.

 להתייחס. הציבור בשבוע הבא נוציא דו"ח מפורט יותר ונזמין את
 

חזרה בטוחה ובריאה ובהצלחה בהכנות   אנחנו רוצים לאחל לכל החוזרים מהחופשות,
 אחרונות לקראת שנת הלימודים החדשה.

 וסמן. שי גר  - שבת שלום    
  

 
 בדיקות דם 

קבלת קהל  
 אחיות 

 קבלת רופא 
 קבלת קהל 

 מזכירה 
 טיפת חלב 

8:10-7:30 א'  
10:00-12:30 
14:30-15:30 

 8:00-9:00  

  8:00-9:00 11:30-13:30 13:30 - 10:00 7:15-8:10 ב'

 ג'
 11:30-12:30   

7:30-11:30 
)בתאום עם  

 אורה( 

   10:30-12:30 10:00-13:00 7:30-8:10 ד'

  8:00-9:00  8:30-11:00 7:30-8:10 'ה

  8:00-9:00 8:30-10:30 8:30-12:30  ו'
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 מן המזכירות 
 

 יו"ר ועדת ביקורת -מוזמן צביקה זיסוביץ  - 2021דו"ח ביקורת ועד מקומי לשנת  .1
, ויובא נושא מאזן חציוני לא מוצג בשלב זה .2021ועד מקומי לשנת להוצג דו"ח ועדת ביקורת  .א

 . לישיבת ועד מקומי בהמשך
צורך בשמירת פרוטוקולים בענן ועדכון המועצה על בחירת  :הוצגו הממצאים העיקריים הכוללים .ב

 . למועצה מקומית  ועד מקומי בהודעה סדורה
 תוצאות הביקורת הינה מצוינת. ,חוות דעת ועדת ביקורת על פיככלל,  .ג
 המזכירות מודה לכלל העוסקים במלאכה על העבודה המקצועית והיסודית בנושא. .ד

 

 הצעת ועדת בריאות   -איחוד מרפאות  .2
בחודשים האחרונים מתנהל שיח בין ועדות בריאות ומנהלי קהילה ברשפים ושלוחות לבחינת  .א

איחוד מרפאות לצורך שיפור השירות, התייעלות, ובחינת הכנסת רופאים מקצועיים במרפאה 
 גדולה יותר. 

 להמשך קידום המהלך. הנושא נדון במזכירות רשפים ואושר עקרונית למתן אור ירוק .ב
, כאשר ישנו צפי  לגבי מיקום המרפאה הוצע שמהנדס המחוז ימליץ על מיקום אופטימאלי .ג

לשיפור שירות והתייעלות במצב בו ישנם שלשת אלפים מטופלים בחיבור של מספר קיבוצים  
  .)כחמישה( למרפאה אזורית

   משלוחות. לצורך המשך התהליך נדרש אישור המזכירות .ד
ומודה לצוות על העבודה   המזכירות מחזקת את הטיפול הניתן ע"י המרפאה בשלוחות החלטה:
במרפאת שלוחות עם הגדלת . יש לפעול מול המחוז להגדלת התקינה למשרה מלאה המסורה

 . נושא איחוד המרפאות נקבע כי לא יקודםמספר המטופלים הצפוי. 
 

 ביטוח לאומי למשרתי מילואים לחברים קלאסיים   .3
 בשל ניגוד עניינים לא השתתפה בדיון זה מרכזת משק, רותם שכטר.  .א
כיום מתקבל ערך יום מילואים עבור חברים קלאסיים בצורה שאינה מותאמת לתצורת חישוב ימי   .ב

 מילואים מביטוח לאומי למשרתי מילואים שאינם חברי קיבוץ. 
שהקיבוץ ייתן מענה כמו בכל נושא אחר בביטוח לאומי כגון בנושא הבקשה המועלית היא  .ג

 חופשת לידה, אבטלה ועוד. 
המזכירות מאשרת את שינוי המצב הקיים ותשלום למשרתי מילואים ע"י הקיבוץ כביטוח   החלטה:

 לאומי ומתן כלל הזכויות כפי שניתן לכל משרתי מילואים מביטוח לאומי. 
 

   התשריט החלוק .4

  החלוקה שהוגש ע"י הקיבוץ המגדיר את סוגי המגרשים השונים לשיוך אושר ע"י מנהלתשריט  .א
. השלב הבא הוא מינוי שמאי ע"י מנהל מקרקעי ישראל. בכך יש אפשרות להניח מקרקעי ישראל

 , ונדרש לפעילות מעמיקה בצד המימוני למימוש השיוך. 2023כי תתקבל שומה ב 

נושא יגיע לדיון  ה, )בעוד כחודש( ת השיוךיועלול ימון בנושא מקורות המלאחר סיום העבודה  .ב
 .וקבלת החלטות

בהמשך לדיון האחרון במזכירות בנושא   על התקדמות נושא שיוך דירותהמזכירות מברכת  .ג
 ומודה לכל העוסקים בנושא חשוב זה.

 
 עלות לשיוך מגרשים לחברים בעצמאות כלכלית וחברים חדשים הערכת .5

 בהמשך להחלטות המזכירות בנושא שיוך דירות, בוצע אומדן עלויות לשיוך ע"י צוות שיוך.   .א
 לשינוייםהמשתנה בהתאם  המהווה אומדן ראשוני טרום ביצוע שומה ההערכה הנוכחיתעל פי  . ב 

     . לחברים בעצמאות כלכלית וחברים חדשים   אש"ח למגרש   150- התשלום המוערך הינו של כ   , שוק ב 
 

 מוזמן דני מאירפלד, מרכז צמ"ד -והתקדמות אכלוס תמר ב' עדכונים לגבי משפחות לקליטה  .6
גרלה והתקדמות עם המשפחות להמשך העל ה וכןדני עדכן על משפחות המגיעות לקליטה,  .א

 . 2022ספטמבר  תחילתקליטה. צפי לביצוע ההגרלה הוא ה
 

  מוזמן דני מאירפלד, מרכז צמ"ד -התנהלות דתית במרחב הציבורי  .7
 במרחב הציבורי של משפחות נקלטות.    כבד לבוש מ   הועלתה סוגיית בהמשך לפניות חברים בנושא,   . א 
 שיח עם המשפחות ע"י מרכז צמ"ד.ההנושא יועלה במסגרת  .ב

 

הבאת הנושא לאישור  המזכירות מאשרת את  -בחירת עידית חרובי ליו"ר הנהלת גיל הרך  .8
 מועמדת הצלחה. האיספה ומאחלת ל

. אורן גל, יו"ר המזכירות  
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 יו"ר המזכירותשל  ומשולחנ
 

  מן הכח אל הפועל מוציאותלשמחתנו אנו רואים את התקדמות תשתיות תמר ב', ה - תשתיות 
.  מספר תהליכים משמעותיים בהם אנו עוסקים שנים לא מעטות, המגיעים כעת לכדי בשלות 

תוך    . כל זאת, טבעית ההתחדשותכוללים קליטת משפחות חדשות, קבלה לחברות ו חלקם 
 . קיבוץ דתי עם קהילה ערכית בעלת ערבות הדדית גבוהה, כשלנו  שמירה על ה"אני מאמין" 

לכלל העוסקים במלאכה  ליו"ר קיבוץ שי גרוסמן ומרכז מנהלת תשתיות יוסי קנר, ו  ישר כח 
 .בנושא חשוב זה

 
במסגרת עבודת המזכירות הוגדרה בתחילת השנה   - מזכירותה תתוכנית עבודחציוני למעקב 

בקרה על  מעקב החלטות המזכירות באופן תדיר ו ביצוע תוכנית עבודה בתחומים השונים. 
ביעדים שהגדרנו לעצמנו.   להיות מקצועיים יותר ולעמודתוכנית העבודה, מאפשרים לנו 

דה של המזכירות לשנה  על מספר נושאים שהוגדרו בתוכנית העבו פירוט קצר בהזדמנות זו אתן 
  :שביצענו  חציוני המעקב הבמסגרת ועדכון  ,זו 
: המיקוד עד כה בוצע בנושא הגיל הרך ונושא המלכ"ר. מעתה תמוקד  תקציב הקהילה .א

קציב במטרה לבצע שינוי בנושא זה בת העבודה בנושא התקציב המוניציפלי ובהיבטי המיסוי 
 .  2023קהילה 

 בנושא. מרכזיים : הוגדרו שלשה תחומים התארגנות שיוך דירות .ב
  ה של תשריט חלקת המגוריםלגבי עבודה מול רמ"י הושלמה הגש : התקדמות מול רמ"י 

 ממתינים למינוי שמאי.. כעת אנו , והסתיים שלב ההגשותוהנ"ל אושר לאחרונה ע"י רמ"י 
הסכמים החוזיים שהוכנו לא ימומשו בשל ייעוץ מיסוי שהתקבל, : החתמה על עיגון זכויות 

 בשלב זה. 
שים, נושאים הדורשים קבלת החלטה בהיבטי מגורים לגרו  :החלטות משלימות לשיוך

 נושאים אלו נמצאים לפתחנו. מנגנוני השכרה, והיערכות פיננסית למימוש השיוך וכדומה.
ישנה התקדמות משמעותית  , אך שהוגדרו  : ישנה דחייה ברבעון ביעדיםשיח קהילתי  .ג

צוות ההיגוי יעדכן את   .עד סוף השנהמשמעותית . הכוונה להתקדם ורתימת הציבור לתהליך
 .הציבור בהתאם

הצוות עובד בנושאי תשתיות תמר וכעת עובר למיקוד שדרוג תשתיות    - שדרוג תשתיות .ד
קיימות. הצוות עובד בנושא תוך למידה קיבוצים אחרים. תתקבל החלטה בקרוב לגבי אופן 

 ניהול התהליך. 
הוחלט להמשיך לעבוד עם משפחות שהתקבלו לטובת תהליך אקלום   -  אקלום דמוגרפי  .ה

 דמוגרפי. 
קהילה, כולל חיזוי דמוגרפי אל ה מנהל  בטיפולהנושא  -  ים ותכנון מבני ציבורהגדרת צרכ  .ו 

 המזכירות תעודכן בהמשך בהתקדמות התהליך והפעולות המתכננות.  .מול המועצה
               . מנהל הקהילההנושא ייבדק אל מול הנהלת קהילה ע"י  - איכות החיים והסביבה  . ז

 . תובא בהמשך להצגה במזכירותאשר  מבוצעת עבודה לגבי פרויקטים בתחום זהבמקביל 
 

  2021לצו המועצות המקומיות בוצעה ביקורת ועד מקומי לשנת בהתאם  -ביקורת ועד מקומי 
מינוי חברי  אופן בשלוחות ע"י ועדת ביקורת. הביקורת כללה בקרה על פעולות הועד המקומי, 

 .ועדים מקומיים הועד, סמכויות, אופן ניהול התקציב ועמידה בכללי הצו 
זכירות האחרונה כשיבתה  דו"ח הביקורת שבוצעה זמין לכלל החברים בקהילנט. בישיבת המ

הוצג דו"ח ועדת הביקורת בו הוצגו כאשר יו"ר המזכירות הינו יו"ר הועד המקומי, כועד מקומי 
 תוצרי הביקורת הוגדרו כמצוינים. הממצאים השונים. 

לצביקה  . לשמואל ברלוביץ, יורם רותם וצביקה וקסמן  -זה המקום להודות לעמלים בנושא 
חברי המזכירות המשמשים כחברי ועד לורת על העבודה המקצועית ו זיסוביץ וחברי ועדת הביק

  מקומי.
 אורן גל.  -שבת שלום 

             
 

 

 ם שלו - שבת 
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 שלום לכולם, 

 

 בוחרים להתחדש ולחגוג   -משולחנה של מזכלי"ת  
 

 יוצאים לדרך!  - חידוש שליחותנו 
"חידוש    - השבוע נורתה יריית הפתיחה למהלך אסטרטגי גדול שמובילה המזכירות הפעילה בתנועת הקיבוץ הדתי  

זהו מהלך שיוצא ממשרדי התנועה. המזכירות הפעילה קיימה השבוע דיון על מטרות התהליך ובה    שליחותנו". 
רות התהליך בצוות נוסף שמתגבש  הוחלט גם על צוות ההיגוי שיוביל את המהלך. השלב הבא יהיה הגדרה של מט

צוות זה יוביל את העבודה השוטפת בתוך התהליך על כל אבני הדרך שבו, ואנו בונים    צוות העבודה".בימים אלו, "
יש   ולאנשיו  יוצאים לתהליך זה מתוך אמונה שלקיבוץ הדתי  ומייצג. אנו  אותו בימים אלה בשאיפה שיהיה מגוון 

עשורים על ידי הוגי התנועה, צריכים    8ובעולם היהודי, ושהדגלים שהונפו לפני    תפקיד משמעותי בחברה הישראלית
,  למה נדרש כאן יחד תנועתי  - ?, ואם המטרה ברורה  לשם מה תנועהלעבור אדפטציה ובירור, על מנת לחדד שוב  

מהתהליך    ואי אפשר להסתפק בפעילות אישית, קיבוצית טובה וערכית ככל שתהיה. אנו מקווים ומשוכנעים שנצא
מחוזקים וחדורי מוטיבציה לחזור להיות שחקנים אקטיבים ומשמעותיים בחברה הישראלית. בישיבת המזכירות  

,  2022הפעילה הוחלט פה אחד לצאת לדרך, ובמסגרת התקציב שהוקצה לכך מראש בתוכנית העבודה של שנת  
אזל שיוצר את תנועת הקיבוץ הדתי.  לחבר ולהתחבר לכמה שיותר מהאנשים שמרכיבים את הפאזל המיוחד הזה, פ

 התהליך, מטרותיו וצוותי ההיגוי והעבודה יוצגו בישיבת המזמו"ר הקרובה בחודש ספטמבר. ב"ה = נעשה ונצליח! 
להקמתו. בשבוע שעבר זכיתי להשתתף   40-ברכות חמות לקיבוץ מירב לכבוד חגיגות ה  - 40מזל טוב ליומולדת  

גש ומרומם, כולו על טהרת העשייה העצמית והמקומית: שירה, נגינה, המחזה  באירוע השיא של החגיגות, ערב מר
ועוד... לאורו של הירח המלא של בליל ט"ו באב התכנסו אנשי מירב במתחם העסקים הרחב, אנשים, נשים וטף.  

 זכיתי להיות גם אני בין המברכים )מברכות( ולהלן משפטים אחדים מברכת התנועה שהבאתי בשם כולנו: 
פרשנות   חקלאית.  דתית  קיבוצית  קהילה  למהות  ומרשימה  חדשנית  פרשנות  נטוותה  מירב  בקיבוץ  כאן 
מעוררת השתאות והשראה, שעוד ועוד קיבוצים בתנועה אימצו אותה. צעדתם בדרכם של  ראשוני התנועה  

בית  בתפיסת השליחות החברתית והאחריות לעם ישראל. יצרתם כאן חממת יזמות של אחריות חברתית:  
הילד, בית לחיים בקהילה, בית לחיילים בודדים, בית מאזן, ועוד היד נטויה. בד בבד הנחתם בלב הזהות  
הקיבוצית והמערכת החינוכית במירב את החיבור לחקלאות בארץ ישראל. גם בכך אתם בהחלט משמשים  

מתוך מפעלכם  השראה.מילות הפטרת הנחמה שנקרא בשבת מקבלות משמעות ייחודית כשהן נישאות כאן  
 לוקים בחזק יבוא... הנה שכרו אתו ופעולתו  -מפעלנו: על גבוה עלי לך מבשרת ציון... הנה ה' א 

לאחרונה אני נשאלת על עמדתה של התנועה ופעילותה במישור הפוליטי. פרסמנו לפני שבועיים גילוי    -  פוליטיקה 
ירות שאנו נמצאים בה. אני שבה ומפרסמת  דעת בהיר בו הצהרנו על הערכים החשובים לנו כתנועה במערכת הבח

, וכותבת בקצרה את עקרונותיה: חשוב שנהיה מעורבים! מטה התנועה פותח דלתותיו לכל מי שרוצה  כאן אותה  
להיות עימנו בקשר ומקיים פגישות. מטה התנועה אינו קורא לחבריה וחברותיה באיזו מפלגה לבחור. אנו שמחים  

כים לקיים שני מפגשים לקראת  וגאים על הגיוון הפוליטי במשקינו, מעודדים פעילי מטות להיות עמנו בקשר ונער
הבחירות עם מתמודדים מהמפלגות השונות. הערכים החשובים לנו: ציונות דתית מתונה, עתידה של החקלאות  

 וההתיישבות במדינה והמרחב הכפרי, מפורטים בגילוי הדעת לעיל.  
מקיימים יחד עם    מזה כשנתיים שאנו   -   גם השנה נתגייס להכנת ארוחת חג למי שזקוק לנו  - מבשלים באהבה  

התנועה הקיבוצית, את מבצע "מבשלים באהבה" סמוך לראש השנה. המבצע נועד לספק ארוחת חג חמה לאנשים  
שזקוקים לה )ניצולי שואה, משפחות מעוטות יכולות ומקלטים לנשים(. אנו עובדים מול מגוון עמותות וכיוון שהמבצע  

הן אצל המקבלים, היה לנו ברור שגם השנה נתגייס אליו יחד  נחל הצלחה רבה ועורר התרגשות הן אצל הנותנים ו
מהתכנסות לבישול משותף, דרך מבצע אריזה    - איתכם. אנו רואים במבצע הזדמנות לעשייה קהילתית משותפת  

לחמגשיות שאנחנו נספק, ועד להובלת המנות למקומות סמוכים שמולם אנו מתואמים. כל קיבוץ/ישוב יכול לבחור  
לחבריו  את הדרך שנו ומתאימה  לו  איסוף    -חה  ועד  אריזה.  ביתי שנאסף בנקודת  בישול  דרך  מבישול משותף, 

תרומות לטובת בישול במטבח קיבוצי שיירתם לכך )וכבר זכינו לשיתופי פעולה מרשימים בעבר( ועוד. ניתן לשתף  
ו/או  אצל עדי שגיא,    בקישורילדי הגנים, בית ספר וקשישים. עוד פרטים והרשמה    - במבצע מגוון של אוכלוסייה  

   . 052-378-4287 - מח' צמיחה ומעורבות 
לפני כשבועיים יצא קיבוץ מעלה גלבוע בקמפיין גיוס המונים   - קמפיין בית לחיים במעלה גלבוע  -מגישימים חלום  

לטובת שיפוץ מבנה ל'בית לחיים' עבור אנשים עם צרכים מיוחדים. לקראת תחילת הקמפיין התקיים מפגש של  
גם   להרצות  הוזמנה  ואליו  הוסבר התהליך  רבינוביץ' הקהילה שבו  רון  צרכים  חגית  עם  לילד  ואמא  עיתונאית   ,

ימים התנהל הקמפיין ולמרות הקושי הראשוני    3ב היה מרגש מאד ועוצמתי והגיע ציבור גדול. במשך  מיוחדים. הער 
להיות בצד המבקש, רבים וטובים נרתמו למשימה מתוך הבנה שהמטרה שווה את היציאה מאיזור הנוחות.  יום  

ובזכות תנופה גדולה של התגייסות של אנשים מהקה כיום האחרון לקמפיין  ילה לקבוצת מתרימים,   שישי נקבע 
₪    ₪400,000 לפני שבת. לאחר התייעצות קצרה, הוחלט להגדיל את היעד ל  300,000הגיעו ליעד הנכסף של  

שהם פחות ממחצית הסכום הנדרש לשיפוץ. בשבת בבוקר הרימו חברי הקהילה כוסית לחיים, לסיום הקמפיין  
ץ "אנו בתחושת התרגשות עצומה! מודים לכל אחד  ולהצלחה המבורכת. וכך כתבה הילה ספקטור, מזכירת הקיבו

ואחת מהתורמים... מודים מאד למשפחת רואש שתרמה סכום נכבד לזכר אביהם, והמשיכה לתרום גם בקמפיין  
עצמו, מודים לקיבוץ הדתי, ובמיוחד ליונית על החיבור עם משפחת רואש ועל הליווי, מודים לכם על התמיכה הבלתי  

חזק. מודים מאד לאנשי הקהילה, שלמרות החששות, התגייסו ועבדו קשה מאד כדי שנצליח,  פוסקת ועל החיבוק המ
 כולנו יחד, להגשים חלום... 

 . שבת שלום, שרה עברון וחברי המזכירות הפעילה  
 

https://drive.google.com/file/d/1k4d90eB1_OSGZ36a-vTFKedwISJSrRH5/view?usp=sharing
https://forms.monday.com/forms/ca577f3810757020a49748f6f2fbd304?r=use1

